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Aanleiding 
Het RIVM heeft op verzoek van het Ministerie van Infrastructuur en Milieu een onderzoek 

uitgevoerd naar de gezondheidsrisico’s voor omwonenden van DuPont/Chemours uit Dordrecht, in 
de periode dat PFOA is uitgestoten (1970-2012). Het onderzoeksrapport is als bijlage 1 bijgevoegd. 

De uitkomsten bleken woensdag gelekt naar de media. Hierdoor hebben wij u niet eerder een 
eerste reactie toe kunnen zenden. Bij de totstandkoming van deze informatiebrief is wel al zoveel 

mogelijk bestuurlijk en ambtelijk opgetrokken met de gemeenten Dordrecht en Papendrecht. 

 
Resultaat van het RIVM-onderzoek 

Uit dit RIVM-onderzoek blijkt dat er in de periode tot het jaar 2002 mogelijk een langdurige 
overschrijding van de voor PFOA veilige geachte grens heeft plaatsgevonden. Dat geldt voor de 

omwonenden in de nabijheid van de fabriek. Dit wordt de binnenste contour genoemd. Voor 

Sliedrecht gaat het om het gebied Baanhoek (vanaf spoorbrug) tot de grens met Papendrecht. In 
de buitenste contour zijn geen concentraties boven de grenswaarde berekend. Voor Sliedrecht 

betreft het – voor zover wij nu kunnen beoordelen – de wijken Baanhoek-West, Craijensteijn en 
gebied Benedenveer, waarbinnen ook de ASVZ-locatie De Merwebolder is gelegen. Zie voor het 

overzichtsplaatje bijlage 1, pagina 45 en onderaan deze CIB. 

 
Volgens het RIVM betekent de mogelijke, langdurige overschrijding in de binnenste contour dat 

gezondheidsrisico's – bijvoorbeeld een leververgroting – niet zijn uit te sluiten. Uit het onderzoek 
blijkt dat het extra risiconiveau voor kanker verwaarloosbaar/zeer gering is. Hier moet nog wel een 

nadere vergelijking met Amerikaanse epidemiologische gegevens plaatsvinden. Ook is er volgens 
het RIVM geen verhoogd risico op schade aan het ongeboren kind geweest. 

 

Gelet op het onderzoek concludeert het RIVM dat de huidige risicobeoordeling nog geen reden 
voor een gezondheidsonderzoek onder omwonenden geeft. Tegelijkertijd geeft het RIVM een 

viertal aanbevelingen, die door de staatssecretaris van I&M zijn overgenomen. Hiermee moet de 
onzekerheid verder verkleind worden. Deze aanbevelingen met daaraan gekoppelde acties worden 

direct in gang gezet.  

 
1. Gerichte steekproef onder omwonenden om de berekende concentraties te valideren. Het doel 

is om het rekenmodel verder te onderbouwen. Dit betekent dat binnen een door het RIVM 
aangegeven gebied een steekproef wordt gehouden om te controleren of de bloedwaarden 

inderdaad onder de gezondheidskundige grenswaarden liggen. Het RIVM heeft aangegeven 
dat zo'n onderzoek twee jaar kan vergen. 

2. Literatuuronderzoek naar wat in het buitenland gevonden is aan gezondheidseffecten na 

blootstelling aan PFOA. 

3. Onderzoek naar mogelijke risico’s die werknemers van Chemours gelopen hebben. 

4. Extra metingen bij winputten voor drinkwater ten noorden van de Merwede.  

Naast deze aanbevelingen heeft het ministerie van I&M besloten om enkele aanvullende acties te 

ondernemen. Voor Sliedrecht is de actie om meer inzicht in de emissie in de periode 1970-1998 te 

verkrijgen van belang. 



Advies van Dienst Gezondheid & Jeugd (DG&J) 
Op verzoek van de betrokken gemeenten heeft de DG&J d.d. 24 maart een advies gegeven over 

de conclusies en aanbevelingen van het RIVM-rapport. De DG&J geeft aan de aanbevelingen uit 

het RIVM-rapport te onderschrijven. Daarnaast zijn er een drietal aanvullingen gegeven: 
 

1. De DG&J geeft informatie over nut en noodzaak van deelname aan het bloedonderzoek van 
het ASZ/Beatrixziekenhuis. Zij zullen betrokken huisartsen hierover informeren. 

2. De DG&J heeft nader advies gevraagd aan de 'expertgroep gezondheidsonderzoek en nazorg' 

over het nut van een gezondheidsonderzoek onder inwoners. Dit advies komt een dezer dagen 
beschikbaar. 

3. De DG&J heeft zelf onderzoek gedaan naar het voorkomen van diverse kankersoorten in de 
afgelopen 25 jaar. Hierin is ook Sliedrecht meegenomen. Hieruit blijkt dat in de 

postcodegebieden 3361, 3363 en 3364 in de periode van 1989 t/m 2013 niet meer gevallen 
van kanker zijn vastgesteld dan op basis van landelijke cijfers werd verwacht. Op grond 

hiervan is er géén reden tot nader epidemiologisch onderzoek. 

 
Het advies van de DG&J is als bijlage 2 bijgevoegd. 

 
Eerste duiding door het college 

 

RIVM-rapport 
Het college geeft mede op basis van het advies van DG&J de volgende eerste reactie op de 

conclusies en aanbevelingen van het RIVM-rapport. 
 

Het college beschouwt het onderzoeksresultaat van het RIVM als zorgelijk. Zeker gelet op de 

mogelijke gezondheidsrisico's in het binnenste contourengebied. Wij hechten daarom veel waarde 

aan de aanbevolen steekproef om dit te staven. Het college is enigszins gerustgesteld dat uit de 
berekeningen blijkt dat in het buitenste contourengebied de blootstelling onder de grenswaarde is 

gebleven in de onderzoeksperiode. Maar dit zien we graag bevestigd door uitvoering te geven aan 
de aanbevelingen en de extra acties.  

 
Het college heeft tijdens een bestuurlijk overleg (op uitnodiging van het ministerie van I&M) op 23 

maart jl. de toezegging gekregen dat niet alleen de omwonden in het gehele contourengebied, 

maar ook medewerkers van bedrijven in het Sliedrechtse deel van het binnenste contourengebied 
in het vervolgonderzoek betrokken worden. 

 
Het college blijft de provincie Zuid-Holland oproepen om meer inzicht in de historische emissie in 

de periode 1970-1998 te verkrijgen. Dit is conform de eerder gestelde vragen van het college aan 

de provincie Zuid-Holland in oktober 2015. 
 

Rond de fabriek is geen sprake van een verhoogde blootstelling van omwonenden aan PFOA via 
drinkwater. Met betrekking tot de drinkwatervoorziening heeft het college van Oasen bevestigd 

gekregen dat binnen Sliedrecht geen drinkwater uit de nog te onderzoeken winputten is gebruikt.  
 

Aanvullingen DG&J 
Het college vindt het een goede zaak dat de DG&J de huisartsen informeert over het rapport en 
over nut en noodzaak van een individuele bloedtest door ASZ/Beatrixziekenhuis. 

 
Wat betreft de adviesaanvraag van DG&J bij de expertgroep gezondheidsonderzoek en nazorg 

wachten we de uitkomst af. Vooralsnog volgen we de conclusie van het RIVM dat gelet op de start 

van een steekproef een gezondheidskundig onderzoek op dit moment geen extra informatie 
oplevert. Een gezondheidskundig onderzoek kan echter nog niet uitgesloten kan worden. 

 
Het college waardeert de proactieve opstelling van DG&J om inzicht te geven in het aantal 

geregistreerde kankergevallen in de afgelopen 25 jaar. De uitkomst sluit aan bij het RIVM-

onderzoek, waaruit blijkt dat het extra risiconiveau op kanker verwaarloosbaar is. Voor dit 
onderdeel is dat voor nu geruststellend.  



 
Informatie aan inwoners en bedrijven van Sliedrecht 

We kunnen ons voorstellen dat het rapport vragen oproept bij inwoners en bedrijven. Na overleg 

met Dordrecht en Papendrecht is met DG&J afgesproken dat zij gezondheidsvragen van inwoners 
beantwoorden. Het telefoonnummer is 078-770 8500. Voor overige vragen is uiteraard de 

gemeente bereikbaar. Via de gemeentelijke website zullen we inwoners en bedrijven blijven 
informeren. 

 

Op dinsdagavond 5 april a.s. wordt een informatieavond voor bewoners georganiseerd. Deze 
avond wordt georganiseerd door Dordrecht en de Provincie Zuid-Holland, in samenwerking met 

Sliedrecht en Papendrecht. De informatieavond vindt plaats in Dordrecht en is ook toegankelijk 
voor inwoners van Sliedrecht en Papendrecht die in het contourengebied wonen en/of werken. 

Hiervoor worden zij per brief uitgenodigd. De informatieavond zal ook op de website en de 
gemeentepagina vermeld worden. 

 

Gesprek met de raad 
Het voorstel van het college aan de gemeenteraad is om op korte termijn een beeldvormende 

bijeenkomst te organiseren, waarbij het RIVM een toelichting verzorgt over haar rapport.  
 

Het college heeft zich ingezet voor het verkrijgen van duidelijkheid over de emissie in het verleden 

en de mogelijke gevolgen daarvan. Daar is een deel van duidelijk geworden met het RIVM-rapport. 
Daarnaast zet het college in op de actualisatie van de huidige vergunningen in relatie tot de 

emissie van zeer zorgwekkende stoffen en de toepassing van de best beschikbare technieken. Het 
leren van het verleden is wat ons betreft gericht op het voorkomen van negatieve 

gezondheidseffecten in de toekomst. 
 

Zodra daar aanleiding toe is, zal het college u verder informeren. Uiteraard geldt dit ook richting de 

inwoners en bedrijven van Sliedrecht. 
 

 
 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Sliedrecht, 
De loco-secretaris,             De burgemeester, 

 
 

 

 
drs. S.G.A.F. Karnebeek   drs. A.P.J. van Hemmen  

 
 

 
 

 

 
Bijlagen: 

1. Rapport van RIVM "Risicoschatting emissie PFOA voor omwonenden" (DuPont/Chemours) met 
aanbiedingsbrief aan de Tweede Kamer (bijlage 1a en 1b). 

2. Beantwoording kamervragen van de leden Cegerek en Jacobi. 

3. Brief 24 maart 2016 van DG&J "Reactie Dienst Gezondheid en Jeugd op RIVM-rapport" met 
rapport kankerincidentie (bijlage 3a en 3b). 

  



 


